
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł   Nr  II/2014 

z II-giej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu  11 grudnia 

2014 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 16:15. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          - Józef Blank 

- Wicestarosta Nowomiejski                           -  Andrzej Ochlak 

- Zastępca Burmistrza                                     - Krzysztof Widźgowski 

- Skarbnik Miasta                                             - Aneta Gołębiowska 

- Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

- Radny Powiatu                                              -  Paweł Dreszler 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego                    - Damian Artuszewski, Iwona Laskowska                 

                                                                           Marzenna Klimek, Dariusz Sobaszkiewicz 

- Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta – Edward Klimek 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z I-szej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/232/2013 Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 17 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie 

na lata 2015-2035: 
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1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego 

projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-2035, 

2) podjęcie uchwały. 

10.Uchwalenie budżetu miasta na 2015 rok: 

1) wystąpienie Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego, 

2) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w 

sprawie: 

a) opinii o przedłożonym przez Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 r., 

b) opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego  w 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 r., 

3) opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

4) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Nowego Miasta 

Lubawskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście 

Lubawskim. 

13.  Odpowiedzi na zapytania radnych. 

14.  Zakończenie sesji. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja dokonał otwarcia II-giej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.                                       

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja na sekretarza obrad zaproponował radnego- 

Krzysztofa Hoppe, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie (15 

„za”) wybrała radnego – Krzysztofa Hoppe na sekretarza obrad. 
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Ad. pkt 3 

Radny – T. Zawacki wniósł o zdjęcie z porządku obrad pkt.8 i 12. 

Rada Miejska odrzuciła proponowane zmiany w  porządku obrad przy 1 głosie „za” i 14 

przeciwnych. 

Rada Miejska nie wniosła  zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił porządek obrad II- giej sesji Rady 

Miejskiej.                                                    

Ad. pkt 4 

Protokół z I-szej sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radny Zbigniew Ewertowski nie zgłosił uwag do 

protokołu.   

Protokół z  I-szej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (15 

„za”).                                                    

Ad. pkt 5 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni nie wnieśli ustnie zapytań. 

Ad. pkt 7 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/232/2013 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 17 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na rok 2014. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr II/ 7 /2014 – stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji informując, że Komisja na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. 

zapoznała się z propozycją zmian stawek podatku od nieruchomości. Zgodnie z 



4 

 

wcześniejszymi uzgodnieniami podwyżki są niewielkie, co świadczy o tym, że dbamy o to, 

żeby nasi  mieszkańcy płacili niezbyt duże podatki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

W dyskusji głos zabierali: 

Radny – T. Zawacki 

Skoro Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów zauważył, że nie rzutuje to na portfele 

naszych mieszkańców, przedsiębiorców, tym samym czy warto jest podwyższać podatki. Dla 

miasta to jest krótkoterminowe. Czy nie warto przyjąć strategii, która polegałaby np. na 

promocji miasta i uświadomić ludzi, inwestorów , obywateli tego miasta, że ma być stabilnie i 

warto jest inwestować.  Chciałbym nadmienić, że w Brodnicy są znacznie niższe podatki o 

kilka lub kilkanaście groszy za m
2
. Jesteśmy miastem, o mniejszych dochodach aniżeli 

Brodnica. Warto jest dla promocji przytrzymać  podatki na tym samym poziomie i zapewnić 

potencjalnych inwestorów, że jakby jest lepiej. Czy warto jest podnosić podatki czy lepiej 

skierować się  w promocję i napędzić inwestorów, pozostawiając podatki  na 

dotychczasowym poziomie co nasi sąsiedzi ? 

Burmistrz – J. Blank 

Czy podwyższać podatki? Tak. Promocję się stosuje. Mieliśmy w Nowym Mieście już takie 

działania, żeby przypodobać się mieszkańcom w latach wyborczych i nie podwyższano 

podatków, natomiast na skutek kumulacji podniesiono  potem o 10% czy 20%. My  robimy to 

sukcesywnie od początku kadencji przez 4 lata  o wskaźnik inflacji na kolejny  rok. 

Mieszkańcy akceptują to. Ja nie miałem do tej pory  żadnego sygnału niezadowolenia z takiej 

realizacji pobierania podatków. Przypomnę, że na rok przyszły wskaźnik inflacji jest 2,3%, a 

w naszym przypadku  średnia podwyżka jest 1,9%. Stawki podatku są średnio podwyższane o 

2 grosze. Myślę, że to jest rozsądne. Natomiast proszę też zauważyć panie radny, że 

realizujemy inwestycje, których mieszkańcy oczekują, a podatki stanowią dochody własne, z 

których takie zadania właśnie realizujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  poddał pod głosowanie powyższy projekt 

uchwały.  

Rada Miejska  podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr II/ 8 /2014 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie opinii o przedłożonym przez 
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Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-

2035. Opinia stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie  (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr II/9/2014 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

 Uchwalenie budżetu miasta na 2015 rok: 

1) Burmistrz Miasta – J. Blank dokonał wprowadzenia do projektu budżetu miasta na rok  

     2015 r. wnosząc do Rady o przyjęcie przedłożonego projektu. 

2) Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał uchwały Składu Orzekającego  

    Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  w sprawie: 

          a) wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Nowego Miasta      

              Lubawskiego projekcie uchwały  budżetowej na 2015 rok, 

          b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Burmistrza  

              Nowego Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok. 

            Opinie  stanowią zał. Nr  7-8 do protokołu. 

3)   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg przedstawił opinię Komisji  

      do projektu budżetu miasta na 2015 r. Opinia  stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

4)   Przewodniczący Rady Miejskiej –  M. Deja odczytał  projekt uchwały w  

       sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 r.  

             Rada Miejska jednomyślnie  (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

             Uchwała Nr II/10/2014 – stanowi zał. nr 10 do protokołu        

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr II/ 11 /2014 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

W dyskusji głos zabierali: 
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Radna – Z. Wilbrandt 

Zapytała kiedy ostatnio miały miejsce podwyżki diet? 

Burmistrz – J. Blank 

Wyjaśnił, że 16.X.2008 r. 

Radny – T. Zawacki 

Zapytał czy zasadne jest podwyższanie podatków, zaciąganie kredytów i jednocześnie 

obciążanie kasy miasta poprzez np. podwyższanie diet radnych. Należy wziąć pod uwagę, że 

wielu  mieszkańców miasta  żyje na takim pułapie jakim żyje , zarabiając najniższą krajową, a 

radny pełni funkcje społeczną. 

Burmistrz – J. Blank 

Od 2008 r.  te stawki  nie były regulowane. Natomiast przy intensywnej  pracy Rady 

Miejskiej w związku z realizacją zadań i inwestycji, w które radni są często absorbowani, 

uważam że ten 6 –letni okres czasu i inflacja, która następowała uzasadnia te zmiany. To, że 

nie zwiększa się dieta dla  przewodniczącego i wiceprzewodniczących, to świadczy o dobrej 

woli pana przewodniczącego i wiceprzewodniczących. Są to naprawdę przy 40 mln. budżecie  

niewielkie konsekwencje. W związku z tym uważam, że jest to jak najbardziej zasadne, aby 

mieli państwo motywację uczestniczyć w posiedzeniach, ale to nie tylko dotyczy posiedzeń 

komisji i sesji, ale wielu spotkań, uroczystości, akademii, na których państwo też jesteście 

absorbowani. Zresztą kilka już się takich odbyło i na wszystkich pana radnego wnioskodawcy 

nie widziałem. Zachęcam więc do uczestnictwa we wszystkich spotkaniach, może z czasem 

też pan radny zmieni zdanie. 

Radny – T. Zawacki 

Czy praktyką często stosowaną jest odsyłanie do wiedzy internetowej, jak to miało miejsce na 

posiedzeniu komisji, a nie podawanie np.  jakie są stawki podatku w miastach ościennych? 

Lubawa jest miastem znacznie bogatszym, a radni mają te same diety. 

Burmistrz – J. Blank 

W Lubawie przewodniczący Rady ma dietę w wysokości 1300 zł. , a wiceprzewodniczący 

Rady i przewodniczący komisji – 800 zł. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyższej 

sprawie. 

Rada Miejska przy 14 radnych „za”  i 1 przeciwnym podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr II/ 12 /2014 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 
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Ad. pkt 13 

W związku z brakiem zapytań odpowiedzi nie było. 

Głos zabrał Wicestarosta Nowomiejski – Andrzej Ochlak gratulując nowo wybranym radnym 

wyboru na zaszczytną funkcję. Zaznaczył, że kadencja, która upłynęła zakończyła się 

sukcesem. Pogratulował również przyjęcia budżetu na 2015 r. Podkreślił, że 4 lata 

sprawowania władzy przez Pana Józefa Blanka napawają optymizmem.  Sam fakt  udziału w 

wyborach bez kontrkandydata  to sukces.  Obecnym na sesji złożył życzenia świąteczne. 

N zakończenie głos zabrał Burmistrz Nowego Miasta dziękując za sprawnie przeprowadzoną 

sesję. Z dużym optymizmem , świadomy ogromu pracy jaka nas czeka patrzymy w 

przyszłość. Myślę, że cała Rada i społeczeństwo będzie miało dalszą satysfakcję z naszej 

pracy. 

Ad. pkt 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady II-giej sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

 Krzysztof Hoppe                                                                                                                              

                                                                                                                   Marcin Deja                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
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